
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 629 af 16. august 2021 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Anne Honoré Østergaard (V). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Lise Bo Nielsen 
  

19. august 2021 
J.nr. 2021 – 5882 
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Offentligt
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Spørgsmål 

Vil ministeren i forlængelse af svaret på SAU alm. del – spørgsmål 516 (folketingsåret 

2019-20) oplyse, hvad status er på embedsmændenes arbejde, herunder om det er planen, 

at der i den kommende folketingssamling vil blive fremsat lovforslag med henblik på at 

stoppe den urimeligt høje beskatning i de tilfælde, hvor aktionæren har tilbagebetalt 

lånet til selskabet? 

 

Svar 

Det kan oplyses, at mine embedsmænd fortsat er i gang med at se på en eventuel løsning, 

der på den ene side sikrer, at aktionærlån ikke anvendes som et skattefrit alternativ til at 

udbetale løn eller udbytte til aktionæren, og på den anden side sikrer, at beskatningen ikke 

bliver urimelig hård.  

 

Der er tale om en kompleks problemstilling, som for tiden drøftes med Skattestyrelsen. 

Som nævnt i mit svar på SAU alm. del – spørgsmål 516 (folketingsåret 2019-20) forventes 

der tidligst at kunne fremlægges et bud på en løsning i løbet af efteråret 2021. Herefter vil 

der skulle tages stilling til et eventuelt lovgivningsinitiativ.  
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